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LELBA XIV SINODES PROTOKOLS  (2014 – 11c) 

Milvokos, svētdien, 2014. gada 26. oktobrī 

Sēdi atklāj plkst. 9:15. 

Tamāra Rūse nolasīja sestdienas 25. oktobŗa protokolu un to pieņēma ar maiņām. 

Prāv. emer. Dāvis Kaņeps pārstāvēja Rezolūciju komisiju. Viņš paziņoja, ka ir iesniegtas 15 
rezolūcijas. 

Rezolūcijas  

1. Rezolūcija 

Rezolūcija iesniegta no darba grupas "Garīgās prakses-meditācija un lūgšanas mūsu ticības 
svētceļojumā" (māc. Aija Graham/māc. Dace Zušmane) 

Iepriekš iesniegtā rezolūcija bija sadalīta četrās daļās. Māc. Sarma Eglīte izteicās, ka šis būtu 
Evaņģelizācijas nozares darbs un būtu jāiesaista nozari tajā rezolūcijā. 

Rezolūcija tika pārrakstīta. 

Iesaka Evaņģēlizācijas nozarei sadarbībā ar pārvaldi piedāvāt draudzēm veidus, kā integrēt 
garīgās dzīves padziļināšanas ideju mūsu draudzēs, ierosinot izkopt garīgās prakses-
celsmes stundas, lūgšanu un meditāciju grupas un regulāros "retreats". 

Vienbalsīgi nobalsoja par šo rezolūciju. 

 

2. Rezolūcija 

Rezolūcija iesniegta no darba grupas "Ko mācīsim saviem bērniem? Kā darbosimies mūsu 
latviešu skolās, draudzēs un nometnēs: (Māra Šlesere/Voldemārs Pelds) 

Sinode aicina svētdienas skolas nozari izveidot programmu un materiālus svētdienas 
skolām. 

Vienbalsīgi nobalsoja par šo rezolūciju. 

 

3. Rezolūcija 

Voldemārs Pelds un Mārīte Šlesere iesniedza rezolūciju. 

Lūgums publicēt LELBA un LELBĀL fondu mērķus un darbības noteikumus LELBAs mājas 
lapā.  
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Rezolūcija īstenojās un pat ir daļēji paveikta mājas lapā. Prāv. Anita Vārsberga-Pāža izkārtos, 
ka kāds no Vašingtonas, DC palīdzētu elektroniski šo darbu izpildīt. 

Vienbalsīgi nobalsoja par šo rezolūciju. 

4. Rezolūcija 

Voldemārs Pelds un Mārīte Šlesere iesniedza rezolūciju, proponējot paaugstināt LELBAs 
nodevas no $11 uz $25. 

Izcēlās liela pretestība par šo proponējumu. Īpaši no Kanādas draudzēm, kurām arī būtu 
jāmaksā līdzīgas nodevas ELCIC.l 

Prāv. emer. Fritz Kristbergs izteicās, ka Toronto tas būtu ļoti grūti praktiski izpildīt. Kanādas 
valsts to arī nepieļautu, jo tur ir jāseko stingriem noteikumiem. Kanadas labdarbības  likumi 
stingri ierobežo piederības maksu ārpus Kanādas organizācijām. 

Raita Jergensen izteicās, ka Denveras draudzes to nevarētu atļauties. 

Māc. Sniedze izteicās, ka mēs novērtējam, ko mēs saņemam. Lai noteiktu, par cik pacelt, ir 
vajadzīgs budžets un nav pamata tādam paaugstinājumam. Fondos ir nauda, varbūt ņemt no 
tiem, lai izpildītu iztrūkumu. 

Prāv. Lauma Zušēvica iesaka pārrakstīt šo rezolūciju un lietot fondus. Rezolūcija tiek 
pārrakstīta. 

Sinode uzticās pārvaldei pārskatot budžetu, paaugstināt LELBAs nodevas no $11 uz $12 un 
proponējam lietot LELBA fondus, ja ir vajadzība. 

Māc. Aivars Pelds ierosina paaugstināt par $1 dolāru katru gadu līdz nākamai sinodei. 

Tia Abula lūdz publicēt rezolūcijas visām draudzēm, lai draudzes locekļi būtu informēti, jo 
budžets vien visu neatspoguļo. 

Daina Kalniņa prasīja, kā vispār var balsot par naudas lietām, ja budžets nav apstiprināts.  

Prāv. Anita Vārsberga Pāža atgādina, ka ja ir labs projekts, līdzekļus varam sameklēt. 

Nobalsoja par šo rezolūciju. Atturas - 2 

 

5. Rezolūcija 

Māc. Sarma Eglīte, prāv. Anita Vārsberga Pāža un Jānis Šulcs iesniedza šo rezolūciju. 

Lūdzam LELBAs pārvaldei izmaksāt papildpensijas no ienākušajiem ziedojumiem un no 
papildpensijas fonda. Fonda līdzekļiem nokrītot zem $5,000 un ja vajadzība pēc 
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papildpensijām vēl būtu, lūdzam pārvaldei vērsties pie draudzēm ar lūgumu pēc 
ziedojumiem. 

 

Prāv. emer. Fritz Kristbergs atgādina, ka pārvalde uzstāda budžetu.  

Papildpensijas fondā tiek brīvprātīgi ziedots.  Doma būtu turpināt to darīt. Atgādinājums un 
apstiprinājums tam darbam, kas jau notiek. 

Nobalsoja par šo rezolūciju. Atturas - 1 

 

6. Rezolūcija 

Sadzirdot LIRS nozares vadītājas rūpes, šo rezolūciju iesniedza māc. Sarma Eglīte, Sandra 
Kalve un māc. Daira Cilne. 

 Lūgums LELBAs pārvaldei apsvērt iespēju apvienot LIRS nozari ar Palīdzības nozari un 
lūgums jaunai nozarei regulāri reizi gadā vai ik par diviem gadiem rīkot līdzekļu vākšanas 
akciju, kā piemēram "Priecīgas Pēdas". Kā arī LELBAs budžetā paredzēt līdzekļus LELBAs 
pārstāvja izdevumiem LIRS oficiālās sēdēs un svarīgos pasākumos. 

Māc. Sarma Eglīte izteicās māc. Ilzes Larsen vietā, ka līdz šim LIRS ir segusi visus pārstāvju 
izdevumus un, ka tas ir ļoti nepareizi. LELBA-i vajadzētu segt tos izdevumus.  

Nobalsoja par šo rezolūciju. Pret - 1 

 

7. Rezolūcija 

Mārtiņš Pūtelis, Uģis Grīnbergs un Silvija Kļaviņa-Barshney iesniedza šo rezolūciju.  

Iesniegtā rezolūcijā bija lūgums ziedot soliem un skaņu sistēmai Gaŗezerā.  

Vairāki izteicās par šo jautājumu. Tas ir Gaŗezera budžeta jautājums. Ir jau saziedoti līdzekļi 
brīvdabas baznīcas remontam. Kāpēc Gaŗezeŗa budžetā neparādās šīs summas? 

Pārrakstīja šo rezolūciju un mainīja uz “brīvdabas baznīcas remontiem”. 

Gaŗezeŗa 50. gada jubilejas iezīmē un, apzinoties Gaŗezera nozīmi audzinot nākamo 
kristīgo un latvisko paaudzi, aicinām LELBA un/vai tās draudzes, Gaŗezeram dāvināt 
līdzekļus brīvdabas baznīcas remontiem.  

Nobalsoja par šo rezolūciju.    Pret – 4   Atturas - 9 
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8. Rezolūcija 

Mārīte Šlesere un Voldemārs Pelds iesniedza šo rezolūciju. 

Atbildot uz to, ka mūsu latviešu draudzēs nav pietiekami daudz personu, kas jūtas 
sagatavotas vai spējīgas veikt kristīgās audzināšanas darbu latviešu draudzes skolās, 
lūdzam LELBAs pārvaldi meklēt iespēju izstrādāt un rīkot kristīgās audzināšanas vadītāju 
kursus tiem, kam nav šādas pieredzes. 

Vienbalsīgi nobalsoja par šo rezolūciju. 

 

9. Rezolūcija 

Māc. Aivars Pelds un Mārīte Šlesere iesniedza šo rezolūciju. Iesniegtā rezolūcijā bija lūgums 
pārskaitīt $150,000 no Pastorālā Fonda uz Archibīskapa Algas fondu. 

Prāv. Daira Cilne izteicās, ka nevajadzētu Pastorālo fondu iztukšot. 

Jānis Šulcs ierosināja sadalīt to summu. Rezolūciju pārrakstīja ar šo maiņu. 

Lūgums pārskaitīt $99,000 no Pastorālā Fonda Archibīskapa Nākotnes Algas Fondā. 

Nobalsoja par šo rezolūciju. Pret - 1 

 

10. Rezolūcija 

Jānis Eizis un Voldemārs Pelds iesniedza šo rezolūciju. 

Lūgums Sinodei apsvērt ieteikumu pārvaldei ieguldīt zināmu summu ieguldījumu fondos, 
kas iespējams dotu lielākus peļņas procentus, kaut arī nestu lielāku risku, kā tagadējie 
ieguldījumu fondi. 

Nobalsoja par šo rezolūciju.   Pret – 1    Atturas  - 1 

 

11. Rezolūcija 

Rezolūcija iesniegta no darba grupas  "Kur vienas durvis aizveras, Dievs atver citas: Jaunas 
iespējas misijas darbā mūsu baznīcā." (māc. Daina Salnīte/māc. Gija Galiņa) 

Uzticēt pārvaldei sadarbībā ar Ārmisijas nozari apsvērt to  a) ka Ārmisijas nozarei būtu 
jāpaliek kā atsevišķai nozarei,   b) atrast ārmisijas definīciju mūsu baznīcas kontekstā,   c) 
saredzēt jaunas iespējas mūsu ārmisijas darbā, kas kultivētu mūsu kalpošanas prieku un 
stiprinātu mūsu ticību,   d) novirzīt kasē esošos līdzekļus jauniem izstrādātiem ārmisijas 
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projektiem,   e) izteikt pateicību cilvēkiem, kas devuši savu ieguldījumu LELBAs ārmisijā - 
diak. Vijai Klīvei, māc. Tālivaldim Šmitam un Annai Šmitai. 

 

Prāv. Lauma Zušēvica izteicās par to, ka Ārmisijas nozares vadītāja nav klāt, bet lūdza saskaņā 
ar viņu apsvērt un izvērtēt iesniegto rezolūciju. Visiem bijušajiem darbiniekiem pienākas liela 
pateicība. 

 

Nobalsoja par to, ka Ārmisijas nozarei būtu jāpaliek kā nozarei 

Nobalsoja uzticēt pārvaldei lemt par turpmāko darbību 

Nobalsoja par pateicību visiem iepriekšējiem ārmisijas darbiniekiem 

 

12. Rezolūcija 

Rezolūciju komisija iesniedza šo rezolūciju. 

Ietiekums pārvaldei meklēt un aicināt draudžu locekļus, kuriem būtu prasme un spējas 
veikt draudžu un baznīcas īsa laika projektus - īpaši izkārtojot technoloģijas (video 
reklāmai, informācijai, telefonu apps, utt.). Piemēram, LELBAs priekšnieka vai 
archibīskapes uzrunas video versijā. Nolūks būtu veicināt informācijas izplatīšanu par 
LELBA un LELBĀL darbu un misiju pasaulē. 

Nobalsoja par šo rezolūciju. Pret  - 1 

 

13. Rezolūcija 

Rezolūciju komisija iesniedza šo rezolūciju. 

Rezolūciju komisija iesniedza lūgumu turpināt darbu bīskapa amata apzīmējuma izpratnes 
definēšanā. Jautājums apspriežams Baznīcas Virsvaldes kontekstā. (Skat. XIII Sinodes 
resolūciju #14). 

Šo rezolūciju pārrakstīja. 

Pārvaldei izmeklēt draudžu locekļus, kas būtu ar mieru uzņemties īpašus projektus par 
archibīskapa darba definīcijām. 

Nobalsoja par šo rezolūciju. Pret - 1 
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14. Rezolūcija 

Rezolūciju komisija iesniedza šo rezolūciju. 

Izteikt pateicību Tijai Abulai par to, ka viņa 9 gadus nokalpojusi kā pārvaldes priekšnieces 
sekretāre, veicot lielu darbu arī sadarbojoties ar LELBĀL. 

Nobalsoja un šo rezolūciju pieņēma ar aklamāciju un aplausiem.. 

 

15. Rezolūcija 

Rezolūciju komisija iesniedza šo rezolūciju. 

Izteikt pateicību Milvoku draudzei par lielo darbu rikojot sinodi. 

Nobalsoja un šo rezolūciju pieņēma ar aklamāciju un aplausiem. 

 

Baiba Liepiņa ziņo, ka jaunā pārvalde satikās no rīta un sadalīja amatus. 

 

Pārvaldes priekšnieks-prāv. Gunārs Lazdiņš 

Pārvaldes priekšnieka garīgais vietnieks-prāv. emer. Dāvis Kaņeps 

Pārvaldes priekšnieka laicīgā vietniece-Baiba Liepiņa 

Sekretāre-Baiba Liepiņa 

Kasieris-Jānis Eizis 

Statistikas nozares vadītājs-prāv. emer. Dāvis Kaņeps 

Namturības un skolas nozares vadītājas palīga-Voldemārs Pelds 

Jaunatnes nozares vadītājs-māc. Dāgs Demandts 

Teoloģijas nozares vadītājs-prāv. emer. Fritz Kristbergs 

 

Kur un kad notiks XV Sinode? Hamiltona un Toronto apsvērs rīkot nākamo sinodi 2017. gadā. 

Sēdi slēdz 11:00. 

Protokolēja: Tamāra Rūse 

Protokolu pārskatīja/laboja: māc. Ieva Pušmucāne-Kineyko, iepriekšējās pārvaldes sekretāre, 
2014. gada 10. novembrī 


